
De eerdere besluitvorming van de Nederlandse overheid om overlast van vuurwerk in te perken 
heeft in het verleden een averechts effect gehad. Eerst werd al in samenspraak met de Belgische 
overheid besloten daar de zogenaamde KVK-regeling te blokkeren, waardoor Nederlandse kopers die 
voorheen in België vuurwerk kochten (illegaal) het in een circuit gingen zoeken, waarbij nog 
gevaarlijker en minder betrouwbaar vuurwerk uit landen als Polen, Italië en Tsjechië werden 
geïmporteerd. Dit leidde in de jaarwisselingen die volgden tot veel meer overlast vanwege het nog 
zwaardere vuurwerk wat geïmporteerd was. 

Vervolgens werd er door de Nederlandse overheid verboden dat Nederlands vuurwerk als rotjes en 
pijlen nog verkocht mocht worden omdat men aannam dat daar de overlast door af zou nemen. Een 
onjuiste aanname, gebaseerd op meningen en overhaaste conclusies van mensen welke niet 
beseffen dat daardoor een groeiende weerstand is ontstaan onder vuurwerkliefhebbers, waarbij een 
deel van die zgn. liefhebbers daardoor nog zwaarder vuurwerk zijn gaan importeren, denk aan zgn. 
cobra's en shells. 

Een totaalverbod zal nog meer particulieren de illegaliteit injagen en leiden tot meer ernstige 
ongevallen en vernielingen. De overheid zou er goed aan doen de producenten van het zwaar illegale 
vuurwerk te monitoren en aan de bron te onderzoeken voor welke afnemers dat zware vuurwerk 
geproduceerd wordt om logistieke stromen naar Nederland vroegtijdig te blokkeren. 

Er is uit onderzoek gebleken dat met goedgekeurd CE vuurwerk van de categorie F1 en F2 vuurwerk 
veilig gebruikt kan worden en dat de hoeveelheid ongevallen waarbij dit vuurwerk een rol heeft 
gespeeld minimaal is, of sprake was van onjuist gebruikt en/of een alcoholische intoxicatie. Cijfers 
ondersteunen dit.

Een algemeen vuurwerkverbod is verder niet te handhaven; er is te weinig personeel vanuit 
ondersteunende diensten om effectief te controleren. Dit is tijdens de afgelopen jaarwisseling ook 
gebleken. Opvallend was dat zeer veel Nederlanders dit jaar massaal over de grens vuurwerk zijn 
gaan kopen en daarmee een signaal richting de overheid hebben afgegeven. Er zijn toch veel mensen 
die deze traditie op een goede manier willen behouden. 

 Een algemeen vuurwerkverbod zal dus geen effectief middel zijn. Zeer streng optreden tegen illegaal 
vuurwerk wel. Een zero-tolerance beleid op het in bezit hebben en afsteken van (zwaar) illegaal 
vuurwerk moet zeer streng bestraft worden, tevens opsporen van leveranciers en logistieke lijnen 
afsnijden van dit illegale vuurwerk zou prioriteit moeten krijgen, zodat de mooie traditie die het 
hoort te zijn, behouden kan blijven.


